

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, September 1979

CREDIT INSURANCE¹

The Commission has recently forwarded to the Council a draft directive on credit insurance amending the First Directive of July 1973 on the coordination of access to the business of direct insurance. The proposal covers credit and suretyship insurance and is intended to abolish special provision made for Germany, which was permitted temporarily to maintain in force its arrangements requiring compulsory specialization in this class of insurance. It is therefore an analogue of the Commission's proposal of 18 July on legal expenses insurance (see P-81 of July 1979). Germany has applied these arrangements for specialization in credit insurance since the thirties, claiming that economic fluctuations and the difficulty of assessing political risks render this business particularly hazardous. In order to allay this concern it was necessary to stiffen the requirements relating to the capital of companies transacting credit insurance. Such requirements concern in particular the calculation of the solvency margin and the guarantee fund.

¹ COM(79)459

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, septembre 1979

ASSURANCE-CREDIT (1)

La Commission vient de transmettre au Conseil un projet de directive concernant l'assurance-crédit et modifiant la première directive sur la coordination de l'accès à l'activité d'assurance directe de juillet 1973. Cette proposition concerne les branches d'assurance-crédit et de caution et a pour but d'éliminer la disposition spéciale de l'Allemagne, qui était provisoirement permise, de maintenir son système de spécialisation obligatoire de cette branche d'assurance. Il s'agit donc d'une proposition parallèle à la proposition de la Commission du 18 juillet concernant le secteur de l'assurance de protection juridique (voir P-81 de juillet 1979). En effet, depuis les années 30, l'Allemagne avait pratiqué ce système de spécialisation dans le domaine de l'assurance-crédit en faisant valoir que cette activité doit être considérée comme particulièrement dangereuse en raison des fluctuations conjoncturelles ainsi que des difficultés de calculer les risques politiques. Afin de rencontrer ces préoccupations il s'est avéré nécessaire de renforcer les exigences en matière de dotation en capital pour les sociétés qui pratiquent l'assurance-crédit. Ces exigences concernent notamment le calcul de la marge de solvabilité ainsi que du fonds de garantie.

(1) COM(79) 459